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Ordinær forårsgeneralforsamling i Sundby Kajakklub, afholdt tirsdag d. 25. marts 2025 

Til stede:   19, heraf 6 fra bestyrelsen 

  

Valg af dirigent    
Bestyrelsen foreslog Lars Klingenberg. Der var ingen modkandidater og Lars blev valgt. 

Lars startede med at konstatere at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. 

Herefter blev dagsordenen læst op og godkendt. 

 

Godkendelse af protokol fra forrige generalforsamling    
Protokollen har været tilgængelig på klubbens hjemmeside i et godt stykke tid. 

Der var ingen kommentarer til protokollen, og der var heller ingen indsigelser, og protokollen fra 
forrige generalforsamling blev dermed godkendt. 

 

Formandens beretning    
DM i ergometer 

Klubben var repræsenteret med 9 roere til ergometer DM i Rødovre. Vi havde en super god dag, 
med rigtig gode præstationer og en masse unge der havde det sjovt! 

Det blev til 5 direkte finaler (U12 piger, Senior damer, 60-65 mænd) + 1 A-finale U14 drenge (5. 
Plads) og 3 B-finaler U14 drenge 

Derudover vandt Tommy Hinsch Bronze på 1.000m 45-49 år. 

  

Sundby Ungdom  

- Sebastian modtog til DKF årsmødes ”du gør en forskel for børn og unge prisen” 

- Vi deltog med 9 deltagere til ergometer DM, som var en god oplevelse for både børn og 
voksne, og som gav blod på tanden hos en del af de unge 

- Vi har en del unge til træning gennem hele vinteren 

https://www.facebook.com/groups/178436785557910/user/100091918196784/?__cft__%5b0%5d=AZWRr_-EQfbmWE30AceukWPQujjnzcTouNHpg9cG6LrZ7upql0cQZ4nutvomf12kHVOzEGdj5VAd-0IA7qAacBNGamDINKernBPzhfZqj6vtLLzqVYXpfMy2Ce1vSWnWieWnQ2cHBQ_mnq1a9Su6DRhyEWbs7reiztQHo9jJbEEBYsi_pY4YvfKG31L64zclqWBaqPwtr7-Lnl3UaskBC04I&__tn__=-%5dK-R
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- V har fået penge i sidste uge til at forstærke de sociale relationer 

- Sebastian har deltaget i Træner 3 kursus i Silkeborg 

- Der bliver arbejdet på en ”visionsplan” for at gøre vores visioner og planer for træning og 
udvikling gennemsigtige for alle - både børn, forældre, trænere og øvrige medlemmer 

- Vi kommer til at opdele holdet i 2 grupper når vi går på vandet 

- Og vi glæder os til at komme på vandet - snart! 

 

Nye redskaber i træningssal. 

 
Renovering og fornyelse af bådebro 2025 

Oplægget 

• Jakob E har vundet bevilling fra Friluftsrådet mhb. på at øge tilgængelighed til vandet 

• Der har været inviteret til arbejdsgruppe i august 2024 

• Arbejdsgruppe bestående af: Frederik, William, Jakob og Andy har arbejdet på løsninger. 
Der har været afholdt 5 møder og én arbejdsdag 

 

Udførelse 
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• Totalrenovering af inderste bro 

• Flydebro med bovstop, opstigningsbøjle og badestige. 

• Bygges i azobetræ. Nyt skelet – upcyclet belægning. 

• Udføres i to tempi: a) Opbygning af Flydebro  (primo april) b) Renovering af inderste bro 
(maj-juni) 

Behov for hjælp til:  

• Arbejdssjak ifm. renovering af hovedbro. Både til opbygning og til 
nedbrydning/skrotning af eksisterende bro. 

• Supportfunktioner ift. 

• varemodtagelse,  

• Forsyning/forplejning 

• bortskaffelse af skrottet bro. 

• Skruemaskiner/ diverse elværktøj + høreværn. 

 

 

 

Kloak 

Vi har med hjælp fra Lars K etableret et ’Kloak-projekt’ der omhandler tre separate, men 
indbyrdes relaterede problemstillinger vedrørende vores udfordringer med spildevands-, vand- 
og regnvandsledninger. 

De eksisterende løsninger er utilstrækkelige, miljøbelastende og forårsager praktiske 
udfordringer i klubbens daglige drift så vel sportslige som sociale aktiviteter. Herudover udgør 
de eksisterende løsninger (særligt ift. spildevandsledning) en økonomisk belastning. 

1. Spildevandsledning 
Den nuværende løsning baseret på en septiktank fra 1970’erne er uholdbar af flere 
grunde: 
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o Indtrængning af vand: Dette fører til hyppige og dyre tømninger, der både 
belaster miljøet og skaber praktiske gener. 

o Potentiel udsivning af vand: I lighed med ovenstående er der tegn på, at den 
nuværende septiktank ikke længere er tilstrækkelig tæt, og der er således også 
risiko for udsivning af miljøskadende spildevand. Dette er dog ikke konstateret. 

o Klubbens aktiviteter: Tømningscyklusserne påvirker klubbens aktiviteter 
negativt og kan ødelægge belægningen foran klubhuset. Dette er både 
aktiviteter af sportslig og social karakter. Særligt sårbar er ungdomssektionen, 
hvor manglende bade og toiletfaciliteter kan medføre en betydelig risiko for 
fravær. 

o Aldersrelateret risiko: Anlæggets alder indebærer en ukendt risiko for 
sammenstyrtning med potentielt alvorlige miljømæssige konsekvenser. 
Derudover vil dette have uoverstigelige konsekvenser for klubbens aktiviteter. 

2. Vandledning 
Klubben har ikke en separat vandledning og er afhængig af en forbindelse gennem 
Sundby Sejlforening, hvilket medfører ekstra administration og organisatoriske 
komplikationer. Derudover er der udfordringer ift. manglende vandtryk, hvilket 
begrænser brugervenligheden og driften for Sundby Sejlforening. Dette skaber 
uønskede gnidninger i naboskabet mellem foreningerne. 

3. Regnvandsledning 
Ifølge rapporten fra Hartvig Consult mangler der en kendt løsning til 
regnvandshåndtering, hvilket medfører uforudsigelige problemer med stigende 
grundvandsstand og risikoen for stormflodshændelser. Denne øgende sårbarhed over 
for klimaforandringer tilsiger en fremtidssikret løsning. 

For spildevandsledningen undersøges tre modeller: én primær løsning og to alternative 
løsninger. 

Spildevandsledning 
Primær løsning: Tilslutning til kommunal samlebrønd 

Etablering af en ny spildevandsledning, der tilsluttes en kommunal samlebrønd, hvilket 
integrerer klubbens spildevandshåndtering direkte med det offentlige kloaksystem (se rapport 
fra Hartvig Consult). 
 
Fordelene ved denne løsning er, at det er en miljømæssigt bæredygtige løsning og den sikrer 
direkte tilslutning og korrekt behandling af spildevand. Derudover er der større driftssikkerhed 
ved denne løsning og vedligeholdelsesdelen mindskes. Sluttelig vil det formentlig afstedkomme 
en økonomisk fordel, idet tømning af septiktank elimineres.  

Fordelene skal naturligvis opvejes dels mod etableringsomkostninger (lån), gener ved 
etablering samt en tilslutningsafgift, som endnu ikke er kendt. 

Alternative løsninger: 

Minirenseanlæg med udledning til vandet 

Installation af et minirenseanlæg, der renser spildevandet til en kvalitet, der tillader udledning 
direkte til det omkringliggende vandområde (havnen). 
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Fordelen ved denne løsning er uklare. Det vil økonomisk formentlig blive en billigere løsning end 
tilslutningsløsningen. Der er dog nogle ubekendte faktorer i form af netop økonomi (fx 
vedligehold og drift), men også ift. godkendelse fra miljømyndighederne. 

Ny septiktank 

Udskiftning af den gamle septiktank med en ny og mere moderne model. 

Fordelene her er lavere anlægsomkostninger. Det vil være billigere end at tilslutte til det 
kommunale system eller installere et minirenseanlæg. Det skal vejes op mod det fortsatte 
behov for regelmæssig tømning samt risikoen for indtrængning af vand og overfyldning. 

Tidsplan og faser (grov) 

1. Foranalyse og beslutningstagning (0-6 måneder) 
2. Planlægning og tilladelser (6-12 måneder) 
3. Anlægsfase (12-24 måneder) 
4. Afslutning og evaluering (24-30 måneder) 

 

ASR + Laguneløbet 

Vi har i vinter haft et forløb med møder om ønsker og muligheder med et fortsat arbejde med 
ASR. 

Oplægget fra bestyrelsen var dette: 

I bestyrelsen synes vi, der er brug for en fælles dialog om, hvad Amager Strandpark Rundt (ASR) 
kan og skal for Sundby Kajakklub, og hvilke kræfter, der skal drive det. På mødet bliver der 
mulighed for at tale om nye idéer for ASR, og der bliver også mulighed for at spille ind med idéer 
til andre aktiviteter, der måske kunne give mere til klubben indadtil. Dette skal forstås på den 
måde, at ASR historisk set har aktiveret og engageret mere af klublivet og flere medlemmer, end 
det gør nu, og måske derfor – og kun måske – kunne vi finde en idé til et alternativt event (eller 
flere), der kunne komme til at betyde mere for klublivet i vores egen klub. 

 Sebastian har taget teten som leder på et nyt format, der foruden det traditionelle løb tilføjes 
”laguneløbet”. Laguneløbet vil indeholde en 5 km, 10 km, samt en 3-mands stafet på 10 km. 
Dette især for at tiltrække unge og de roere som ikke er komfortable med åbent vand. 

Arrangementet finder sted søndag d. 3. aug., med start kl. 11 og kl. 13. 

En del frivillige har meldt sig, men vi kan altid bruge flere! 
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Hæder og ære 

Sebastian har modtaget "Du gør en forskel"-prisen på DKFs Årsmøde for sit arbejde med 
Sundby Ungdom. 

STORT OG VELFORTJENT TILLYKKE TIL DIG, SEBASTIAN! og til hele Sundby, fordi vi har ham!!!  

Og som Sebastian siger: "Jeg gør det ikke alene" - så tak til hele teamet. 
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Farvel til Hardy 

En kær klubkammerat har sagt farvel. 

Hardy Bürckel gik mandag d. 15. februar. 

Hardy har hele livet været en entusiastisk hav-elsker - både med sejl og pagaj, og har i mange 
årtier været en trofast SK’er. 

Hardy har haft et kæmpe hjerte for klubben og har aldrig sagt nej til en opgave til gavn for hans 
klubkammerater. 

Jeg kan nævne alle typer af praktiske ting som reparation af kajakker, lægge fliser, bygge 
trapper, og utallige timer ved grillen efter handicaps, hvor Hardy i mange år var trofast 
grillmester.  

Og så længe han kunne, har der ikke været en dag i sæsonen, hvor Hardy ikke var på vandet i sin 
superlette kevlarkajak. 

Hardy – du vil blive savnet! 
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Hardy blev bisat i Skelgaardkirken, tordag d. 27. feb – med efterfølgende gravøl og smørrebrød i 
klubben. Mange mødte op og sagde et sidste farvel. 

Lena har plantet et æbletræ til evigt minde om Hardy. 

 

 

/slut på beretning 

 

Der var følgende kommentarer og spørgsmål til beretningen: 

Der blev givet ekstra ros til Sebastian for sin hædersbevisning. 

Herefter blev beretningen sat til afstemning, og der var ingen indsigelser hvormed beretningen 
blev godkendt. 

 

Fremlæggelse af det reviderede regnskab (regnskab vedhæftet indkaldelsen)   
Andy fremlagde det reviderede regnskab. 

Vi har arbejdet med indtægststyring, og der er ingen restancer.  

Indtægterne afviger ikke væsentligt fra budgettet. 

Vi har fået bevillinger fra Hempel og DKF’s børnepakke, disse bogføres svarende til udgifter, 
resten ligger i balancen. 
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Friluftsrådets bevilling til en ny bro er ikke indtægtsført. Den står som tilgodehavende da vi ikke 
har brugt pengene endnu. 

På klubdriften er der ingen væsentlige afvigelser. Der er brugt færre penge til el, men der er også 
købt pc, printer og harddisk til Pers billeder, da den hjemmeside de lå på, er lukket. 

Der er to afvigelser på aktivitetssiden: ungdom har et merforbrug og ASR gav sidste år et 
underskud på ca 10.000 kr 

Der er et mindre forbrug på facilitetsforbedringer idet broen ikke er bygget endnu. Den havde vi 
budgetteret med. 

Det giver et driftsoverskud på 62.000 som primært skyldes at broen ikke er bygget. Vi har til 
gengæld afdraget gæld på klubhuset.  

Ift balancen er der følgende bemærkninger: 

Kassebeholdningen er på 170.000 kr. 

Vi har følgende tilgodehavender: Friluftsrådets bevilling til bro, DKF børnepakken og en bevilling 
fra Hempel. Resten er hensat. 

Vi har aktiver for 4,7 mio kr 

Vi skyldte 127.000 på huslånet, og vi er færdige med afdragene midt februar 2027. 

/Slut på fremlæggelsen fra bestyrelsen. 

Der var følgende kommentarer til regnskabet: 

Der blev spurgt til hvem der har kassererposten, og svaret er at den blev afskaffet med 
forårsgeneralforsamlingen 2024, hvoraf det også fremgår at  bestyrelsen har ansvaret for 
klubbens økonomi, og der er en regnskabsinstruks. Andy har udarbejdet regnskabet som er 
revideret af de to revisorer, Lars og Leif. 

Der blev spurgt til om vi stadig er medlem af TCH (Træningscenter Hovedstaden)? Bestyrelsen 
svarede at det er vi, og det er en strategisk og politisk beslutning om at vi gerne vil støtte 
centeret og fordi vi ikke har andre muligheder hvis vi skulle få en roer med passende niveau.  

Der var ingen indsigelser mod regnskabet som dermed blev godkendt. 

Fastsættelse af bødestørrelse for udeblivelse fra pligtarbejde    
Bestyrelsen foreslog at bødestørrelsen bliver på nuværende niveau, og der var ingen 
modforslag. Det eksisterende niveau fortsættes derfor. 

 

Indkomne forslag:     
Bestyrelsen foreslår en lovændring hvor juniorkontingent betales indtil det år hvor medlemmet 
fylder 25, hvor det for nuværende er den måned de fylder 18. Bestyrelsen konstaterer at vi har 
meget få medlemmer i starten af 20’erne. De melder sig ud på grund af bla. uddannelse og 
deraf følgende knaphed på økonomien. Vi har desuden oplevet at nogle medlemmer har meldt 
sig ud fordi de i en periode har været bortrejst og dermed ikke kunne forsvare økonomisk at 
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betale kontingent. Desuden foreslår bestyrelsen at medlemmer der er på DKF’s 
bruttolandshold betaler samme kontingent som juniorer. 

Det handler dermed kort fortalt om at rykke aldersgrænsen for ungdomskontingent op til 25 år. 
Seniorer betaler det dobbelte i kontingent end juniorer. 

Dirigenten foreslog at forslaget behandles som to forslag idet forslaget om kontingent for 
bruttolandsholdsdeltagere behandles særskilt. 

Begge forslag blev sat til afstemning, med det generelle juniorkontingent som det første, og 
begge blev enstemmigt vedtaget. 

 

Valg:     

Til bestyrelsen:    
Næstformand: Andy Ludwig er på valg og modtager genvalg. Der var ingen 
modkandidater, og Andy blev genvalgt  

Bestyrelsesmedlem:  Sascha Rønnebech er på valg og modtager genvalg. Der 
var ingen modkandidater, og Sascha blev genvalgt 

Bestyrelsesmedlem:  Søren Quist Wiinblad er på valg og modtager ikke genvalg. 
Lars Klingenberg stillede op, og der var ingen modkandidater. Lars blev valgt.  

2 revisorer: Lars Rønnebech og Leif Feldborg modtager genvalg. De blev begge 
genvalgt. 

3 roudvalgsmedlemmer : Sascha meldte sig til sidste forårsgeneralforsamling til 
at revitalisere roudvalget, og hun ville gerne fortsætte det arbejde. Der blev drøftet 
lidt hvad roudvalget egentligt har af opgaver. Sascha har erfaringer med et 
roudvalg fra en baglænsroklub, og vil gerne arbejde videre med det koncept hos 
os. Sebastian ville gerne støtte op om opgaven 

Festudvalg : Der er pt ikke noget festudvalg. Rikke, der tidligere har siddet i 
festudvalget, fortalte lidt om hvad festudvalget traditionelt har lavet. Der blev 
spurgt til traditionen med at begynderholdet arrangerer sommerfesten i 
forbindelse med ASR. Bestyrelsen svarede at der har været tilbagemeldinger om 
at det er svært som nybegynder at være med til at arrangere en fest. I år skal det 
dog ikke være en ASR-fest da det holdes en søndag i år, men det kan være en 
anden sommerfest 

 

Fremtidig virksomhed    
Bestyrelsen fortalte om følgende planer: 

• Der arbejdes videre med at udskifte det yderste af broen som fortalt i formandens beretning 
• Der har været to medlemsmøder om Amager Strandpar Rundt, og det udmunderi at der 

afholdes en lettere revideret ASR i år d. 3. august med et laguneløb. Desuden er der nedsat 
et udvalg der arbejder videre med konceptet for ASR fremover 
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• Der sker en masse ting omkring Sundby Ungdom 
• Handicap starter i år tirsdag d. 6. maj, inden da bliver der formentligt startet caferæs op 
• Forårsarbejdsdagen brydes op, så den ene dag handler om at gøre klubben klar, mens den 

anden dag har fokus på reparation og vedligehold af klubbåde. 

 

Bestyrelsen fremviste budgettet for 2025 hvor klubdriften er på niveau med sidste år. 

Vi har været lidt tilbageholdende med bådkøb af hensyn til likviditeten, men vi planlægger at 
genoptage bådindkøb. Vi vil desuden gerne have malet klubhuset i år. 

Peter H mente ikke at vi skal betale til TCH. Sebastian har været med til de sidste par møder og 
kunne fortælle at det kører med underskud, Lyngdy og Holte har lige meldt sig ud, og Neptun er 
blevet passiv medlem. Færre atleter betyder at egenbetalingen bliver større. Lars R mente at der 
er en god symbolik i at vi er med til at støtte kaproning i hovedstaden. Rikke G kvitterede for at 
bestyrelsen vil genbesøge beslutningen ift. om der stadig er en værdi i at støtte det. 

Der blev spurgt til om ASR plejer at give underskud, for så skulle der vel budgetteres med det. 
Bestyrelsen svarede at det var ekstraordinært et underskud i 2024, hvor det ellers har givet et 
lille overskud. 

Bestyrelsen påtænker desuden et medlemsmøde i juni. Som optakt hertil, kommer der et lille 
spørgeskema ud til medlemmerne. Hensigten med det er at få lidt indsigt i hvad der rører sig 
blandt medlemmerne – en slags pulstjek. Det er samtidigt et forsøg på at se om sådan et 
overhovedet giver en indsigt vi kan agere på. Det kommer til at handle om aktivitetsniveauet i 
klubben, og hvorvidt man har adgang til aktiviteterne og til at bestemme aktiviteterne. 

Der blev spurgt til planerne for begynderholdet, herunder særlig indsats for at få nye 
medlemmer i segmentet i starten af 20’erne. Sebastians og Siljas planer om et ”ungdomshold 
2” går mere på løbende optag., så der er ikke helt et overlap mellem de to grupperinger. 

 

Eventuelt  
 Rikke spurgte på vegne af bestyrelsen til forsamlingens holdning til og stemning for to årlige 
generalforsamlinger. Årsagen til de to årlige generalforsamlinger er ikke helt klare, men er mest 
historisk. Generelt var tilbagemeldingerne fra forsamlingen at der ikke ses det store behov for to 
årlige generalforsamlinger. Der kom dog flere tilkendegivelser om at hvis vi går over til én årlig 
generalforsamling, så kunne den anden erstattes med et socialt indslag. 

Sebastian har søgt og fået fondsmidler og efterspurgte ideer til hvad de kunne bruges til. Vi har 
bla fået noget nyt styrkeudstyr.  

Der var ikke andre punkter til eventuelt, og dirigenten gav ordet til formanden for en afsluttende 
bemærkning. Formanden takkede først Søren for hans tjeneste som bestyrelsesmedlem. 
Derefter afsluttede formanden generalforsamlingen med et seksfoldigt leve for SK. 
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